

Rho marking for UK

Category: Guidelines and approvals
Product group: all Products

Dear customers,

As a result of the Brexit, the market entry requirements for the UK market have changed. For our products, the Pressure Equipment and Safety Regulation 2016 with the UKCA mark is now available in the UK as an equivalent to the Pressure Equipment Directive 2014/68/EU with the CE mark.

For the transportable pressure equipment sector, the equivalent to the European TPED 35/2010/EU with the Pi mark is the Transportable Pressure Equipment Regulation 2020 with the Rho mark.

The transition period during which products with the Pi mark may also be used in the UK has expired on 31 December 2022. Other than in relation to the UKCA mark, there have been no extensions granted to these transitional period.

HEROSE has concentrated on the conversion of the certification for the PESR (UKCA marking) due to the many changes in the context of the Brexit and the significantly higher market volume as well as the still missing TPE accreditation of our approval body.

A certification according in accordance with the TPE is planned. Until the certification is completed, we recommend approving the products during the final acceptance of the system, as it is possible for products without Pi markings in the European jurisdiction.

HEROSE GmbH
Fabian Berg, QM

Rho Kennzeichen für UK

Rubrik: Richtlinien und Zulassungen
Produktgruppe: alle Produktgruppen

Sehr geehrte Kunden,

durch den Brexit haben sich die Marktzugangsvoraussetzungen für den Markt des Vereinigten Königreiches geändert. Für unsere Produkte gibt es als äquivalent zur Druckgeräte-Richtlinie 2014/68/EU mit dem CE Kennzeichen nun in UK die Pressure Equipment and Safety Regulation 2016 mit dem UKCA Kennzeichen.

Für den transportablen Druckgerätebereich gibt es als äquivalent zur europäischen TPED 35/2010/EU mit dem Pi Kennzeichen die Transportable Pressure Equipment Regulation 2020 mit dem Rho Kennzeichen.

Die Übergangsfrist, in welcher Produkte mit Pi Kennzeichen auch in UK genutzt werden dürfen, ist zum 31.12.2022 abgelaufen. Anders als im Zusammenhang mit dem UKCA Kennzeichen wurden keine Verlängerungen dieser Übergangsfristen gewährt. HEROSE hat sich aufgrund der zahlreichen Umstellungen im Rahmen des Brexit aufgrund des deutlich höheren Marktvolumens und der noch fehlenden TPE Akkreditierung unserer Zulassungsstelle auf die Umstellung der Zertifizierung für die PESR (UKCA Kennzeichnung) konzentriert. Eine Zertifizierung nach TPE ist geplant. Bis zum Abschluss der Zertifizierung empfehlen wir die Produkte während der Endabnahme des Anlagensystems zuzulassen, so wie es auch bei Produkten ohne Pi Kennzeichen auf dem europäischen Rechtsgebiet möglich ist.

HEROSE GmbH
Fabian Berg, QM